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Kuwait, 09 October 2024: 
  
Bangladesh Ambassador to the State of Kuwait Major General Syed Tareq Hussain, OSP, awc,psc 
presented his Letters of Credence to Amir of the State of Kuwait, His Highness Sheikh Meshal Al-
Ahmad Al-Jaber Al-Sabah, in a ceremony held at the Bayan Palace (the official palace of the Amir of 
the State of Kuwait) on 08 October 2024.  
 
Ambassador Tareq Hussain conveyed the warm greetings of the Hon’ble President and the Hon’ble 
Chief Advisor of Bangladesh during a meeting with His Highness the Amir, held immediately after the 
presentation of the credentials.  
 



 
 
During the meeting with His Highness Sheikh Meshal Al-Ahmad Al-Jaber Al-Sabah, Ambassador Tareq 
Hussain mentioned that Kuwait is the first Gulf country to recognize Bangladesh after its independence. 
He also recollected Kuwait’s historic contribution to Bangladesh’s admission to the OIC in 1974. Since 
the inception of Diplomatic Relations, Bangladesh and Kuwait have been enjoying excellent bilateral 
cooperation in a wide range of areas including political, economic, trade and investment, manpower 
and defence sectors. The Ambassador also highlighted the potentials of skilled manpower and 
professionals from Bangladesh to Kuwait. He stated that he will do his best to take the brotherly 
relations between Bangladesh and Kuwait to a new height.  
 
His Highness the Amir of the State of Kuwait accepted the Letter of Credence as the symbol of 
friendship between two countries. In his remarks, His Highness the Amir recalled the contribution of 
Bangladesh Army made in the liberation of Kuwait, in subsequent mine clearance and reconstructing 
the nation. His Highness mentioned that Bangladesh is regarded by Kuwait as a very close brotherly 
nation and Bangladeshi expatriates are contributing significantly to Kuwait’s current development. His 
Highness also mentioned that Kuwait is interested in collaborating with Bangladesh on projects that will 
benefit both Bangladesh and the Gulf Region in the days ahead. 

 



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 سفارة بنغلاديش 

 الكويت

 بيان صحفي

 

مشعل الأحمد  / سموالشيخصاحب الأوراق اعتماده ليقدم ، سيد طارق حسين  /سعادة السفير اللواء 

 سفيراً لبنغلاديش لدى الكويت، الجابر الصباح 

 

 :2024 /09/10الكويت، 

أوراق اعتماده إلى أمير دولة ، سيد طارق حسين  /قدم سفير بنغلاديش لدى دولة الكويت اللواء 

مشعل الأحمد الجابر الصباح، في حفل أقيم في قصر بيان )القصر  /الكويت، صاحب السمو الشيخ 

 . 08/10/2024 تاريخ الرسمي لأمير دولة الكويت( في

جتماع مع لاديش خلال اغتحيات الرئيس الموقر والمستشار الرئيسي لبن، طارق حسين  /نقل السفير 

 مباشرة بعد تقديم أوراق الاعتماد. هعقدتم صاحب السمو الأمير، 

 

 

 



 

أن ، مشعل الأحمد الجابر الصباح  /سمو الشيخ صاحب الخلال لقائه مع ، طارق حسين  /وذكر السفير 

كما استذكر مساهمة الكويت التاريخية  ، الكويت هي أول دولة خليجية تعترف ببنغلاديش بعد استقلالها

. ومنذ بداية العلاقات الدبلوماسية، 1974في انضمام بنغلاديش إلى منظمة التعاون الإسلامي في عام 

تتمتع بنغلاديش والكويت بتعاون ثنائي ممتاز في مجموعة واسعة من المجالات بما في ذلك القطاعات 

كما سلط السفير الضوء على . مارية والقوى العاملة والدفاعالسياسية والاقتصادية والتجارية والاستث

ذكر أنه سيبذل قصارى جهده ، حيث  إمكانات القوى العاملة الماهرة والمهنيين من بنغلاديش إلى الكويت

 للارتقاء بالعلاقات الأخوية بين بنغلاديش والكويت إلى مستوى جديد.

سمو صاحب الللصداقة بين البلدين. وأشار  رمزا  كماد وقبل صاحب السمو أمير دولة الكويت كتاب الاعت

في تصريحاته إلى مساهمة الجيش البنغلاديشي في تحرير الكويت وفي إزالة الألغام اللاحقة وإعادة بناء 

الأمة. وذكر سموه أن الكويت تعتبر بنغلاديش دولة شقيقة وثيقة للغاية وأن المغتربين البنغلاديشيين 

في التنمية الحالية في الكويت. كما أشار سموه إلى أن الكويت مهتمة بالتعاون مع يساهمون بشكل كبير 

 .بنغلاديش في مشاريع تعود بالنفع على بنغلاديش ومنطقة الخليج في الأيام المقبلة

 

 

 

 

 



 


